
 

 

 

                     HIMMELEV SKOLE 

 

SKOLEBESTYRELSESMØDE  
tirsdag den 5. maj 2019 kl. 19.00 - 21 .00 
Mødet foregår i Teams 
DAGSORDEN 

Indkaldt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Indbudt 

Forældrerepræsentanter: 
Rikke Sejer, Søren Døygaard, Mette 
Kaas, Marie Schwartz Hoppe,  
Christian Hjortgaard, Niels Bjørn 
Warring, Thomas Graholy 
 
Eksterne repræsentanter:  
Marianne Agentoft og Pernille 
Thidemann Markussen 
 
Elever:  
Esben Hansen 9.a og 
Lasse Mathiesen 8.c 
 
Medarbejdere:  
May-Britt Klokkerholm Nielsen 
Henrik Larsen 
 
Skoleledelse: 
Birgitte Linghartz – pædagogisk 
leder  
Signe Nabe-Nielsen – skoleleder 
Christian Cremonesi-Knudsen – 
viceskoleleder 
 

Afbud 
 
 
 
 
Fraværend
e 
 
 
 

Marianne Agentoft 
 
 
 
 
Thomas Graholy 

mødele
der 

 Signe Nabe-Nielsen Referent Birgitte Linghartz 

Næste 
møde 

 
 9.6.2020 
 

  



Ca. tid  Punkt Referat        

19.00 – 
19.05 

1. 
Godkendelse af dagsordenen 

Godkendt 

19.05 – 
19.10 

2. 

Nyt fra: 

Formanden, Elevrådet, Medarbejder 

rep. og skoleleder 

 

Intet nyt fra formanden. 
 
Intet fra elevrådet, der har ikke været afholdt 
elevrådsmøde. 
 
Medarbejder rep.: Tilbagemelding fra egen klasse: 
Eleverne er fortsat meget aktive, MB er imponeret 
over deres engagement. Både elever og lærere 
ønsker sig dog tilbage til hverdagen. 
 
SI:  
Nationale test er iflg. afgørelse fra Byrådet 
annulleret, med mindre skolen er udtrukket eller 
blevet det pålagt, hvilket Himmelev Skole ikke er. 
 
Skolebestyrelsesvalg: SBU beslutter d.5.5., om vi 
afholder valg til Skolebestyrelsen trods corona. 
Nærmere information følger. Rikke, Søren og Mette 
sidder i valgbestyrelsen, de vil blive kontaktet. 
 

19.10 – 
19.40 
 
 

3. 
Orienteringspunkt 
Status på skolen gradvise 
genåbning 
0.-1. årgang startede d. 16.4. 
2.-3. årgang startede d. 20.4. 
4.-5. årgang startede d. 22.4. 
 
 
Bilag: 

- Skolens genåbningsplan 
- Spørgsmål fra Skole og 

Forældre 
 

SI: Genåbningsplanen er sendt ud til alle. Med afsæt 
i spørgsmål fra Skole og forældre fortæller SI om 
status på genåbningen, og spørgsmål kan derefter 
stilles: 
 
Hvordan trives børnene, og hvad gør vi for at gøre 
dem trygge? 
Vi oplever en generel god trivsel blandt børnene. 
Børn med udfordringer til dagligt trives overvejende 
bedre i de mindre grupper, pga. normeringen med 
dobbelt så mange voksne. 
 
Kvaliteten af nødundervisning fra 6. til 9. klasse: 
Afdelingslederne deltager i virtuelle teammøder 
ugentligt, for at iværksætte vidensdeling. 9. årgang 
har fokus på grundlaget for at give de afsluttende 
årskarakterer til eleverne. Alle klasserne har 
klassemøder.  
 



Hvordan vurderer skoleleder kvaliteten af 
undervisningen:  
Som forældre skal man ikke forvente en 
undervisning som før coronalukningen. Vi har ikke 
lærere nok til alle grupperne (hver klasse er delt i to 
grupper), derfor supplerer vi med pædagoger og 
medhjælpere.  
 
I genåbningsperiodens 1. fase har der været fokus 
på læringsaktiviteter og hygiejne. I 2. fase vil vi gå 
fra læringsaktiviteter til undervisning. Både i 
undervisningstiden og i SFO aktiviteterne vil 
tilbuddet højnes.  

Inden for de næste to uger afholdes der workshop 
for tilmeldte lærere og pædagoger med fokus på 
udeskole-didaktik. 

Prioritering af fagene: Vi prioriterer i fagene, og når 
genåbningsperioden er overstået, skal eventuelle 
fag, der ikke har været prioriteret, indhentes. 
Derfor føres der regnskab med læringsaktiviteterne.  
 
Økonomi: De ekstra personaler, værnemidler og 
materialer bliver konteret på særlig konto til 
corona-udgifter. 
 
Kommentarer og spørgsmål til genåbningen: 
 

 Et ønske om et højnet informationsniveau 
fra skolen. Ved læreres fravær i 
genåbningsperioden og en generel status på 
genåbningen. 
Skolen er en arbejdsplads med 
personaleretslige regler herunder 
tavshedspligt, og derfor er det ikke altid 
muligt at melde fyldestgørende ud til 
forældre.  
Enkelte lærere er klasselærere i flere klasser 
og ledelsen har placeret disse på én årgang. 
Sundhedsstyrelsens retningslinjer skal 
overholdes, derfor er der faste voksne 
tilknyttet grupperne. Først i de nyere 
retningslinjer åbnes der for muligheden for, 
at den voksne kan skifte klasselokale i løbet 
af dagen).  



Status på genåbningen kommunikeres ud fra 
årgangsteamene, men ønsket om en 
overordnet udmelding er taget til 
efterretning. 
 

 Den ekstra rengøring, foretages den af 
skolens eget faste personale eller er der 
indkaldt flere personaler? 

Al rengøring foretages af Ejendomsservice, 
medarbejderne er de samme i genåbningsperioden, 
men personalet tager flere runder. 
Kantinepersonalet bistår med påfyldning af 
rengøringsmidler og lokale indkøb af værnemidler. 

 

 Er alle børn mødt i skole: Ja, for 
indskolingens vedkommende. Et enkelt barn 
fra mellemtrinnet er hjemme. 

 
Spørgsmål fra SI til forældrerepræsentanterne 
vedrørende kantinen: 
Iflg. retningslinjerne kan der serveres mad i 
kantinen - ikke buffet men portionsanrettet. Hvilke 
tanker gør forældrerepræsentanterne sig omkring 
en genåbning af kantinen?  
 
Mette opfordrer til, at vi tager kontakt til 
Sundhedsstyrelsen for mere konkret information 
omkring en skolekantine. 
 
 
 

19.40 – 
20.00 
 
 

4. 
Drøftelsespunkt 
Udskolingen 
7. – 9. årgangs mulighed for at 
forlade skolens område i 10- og 12 
pausen. 
Tilbagemelding fra arbejdsgruppen. 
 

Tilbagemelding fra arbejdsgruppen bestående af 
Rikke, Søren og Niels: Kommentarer til bilaget om 
udeordning udbedes (gerne på skrift til Rikke) inden 
næste skolebestyrelsesmøde 
 
Det formodes, at nyhedsværdien var for 
nedadgående lige før corona-nedlukningen, og der 
viser sig ikke de store forskelle i omsætningen fra 
2019 til 2020 i kantinen. 
 
Kontoret vil varetage opgaven at sende 
evalueringsbrevet ud til Trivselsrådene. 



20.00 – 
20.25 
 
 

5. 
Drøftelsespunkt 
Fondsmidler v. Thomas Graholy 
SB’s mulighed for at ansøge om 

fondsmidler til at forbedre skolens 

fælles læringsrum (gangarealer og 

uderum).  

Nedsættelsen af en arbejdsgruppe. 

 

Vi kan godt selv ansøge, men skole/børneudvalget 
skal godkende en eventuel indtægt. 
 
Nedsættelse af arbejdsgruppe: SI, HEN, Thomas. 
 
Skolens umiddelbare ønsker fra evt. fondsmidler: 
Multibaner, og i det hele taget et inspirerende 
læringsmiljø ude såvel som inde. Samlingspunkter 
til eleverne, i skoletiden og i fritiden. 
 
Eventuelle forældre, der ønsker at deltage, men 
ikke sidder i SB, kan tage kontakt til SI.  
 
Punktet sættes på igen næste gang.  

20.25 – 
20.35 
 
 
 

6. 
Beslutningspunkt 
Konsekvens af COVID-19 

- Pga. Corona aflyses 5. 
klassernes lejrskole som 
oprindeligt skulle afholdes her i 
maj/juni. Skolen vil derfor 
gerne rykke lejrskolen på 
mellemtrinnet til at 
nuværende 5. årgang tager på 
lejrskole i 6. klasse og at det 
derefter fremover er på 6. 
årgang der er på lejrskole. 
Efteråret 2020 er stadig 
usikkert i forhold til Corona 
smitte. Ved denne fremrykning 
er der ikke nogen elever som 
misser et lejrskoleophold. 

 
Bilag: 

- Styringsvedtægt_lejrskole 
 

Ledelsen lægger op til at rykke lejrskolen til foråret 
2012 for 6. årgang, og at det fremadrettet bliver i 
sidste halvår af elevernes 6. klasse – så kommer alle 
elever på lejrskole 2 gange i deres skoletid, 6. og 8. 
årgang. 
 
Ingen kommentarer – forslaget er besluttet 
 

20.35 – 
20.50 

7.  
Beslutningspunkt 
Datoer for kommende års SB 
møder 
 
Ønsker til tilsynstema for SB i 
kommende skoleår. 
 
Bilag: 

 
Datoerne justeres i forhold til rullende ugedage og 
temaønsker/årshjul tages op igen ved næste SB-
møde.  
 
 



- Årshjul 20-21 
- §44 

20.50 – 
20.50 

8. 
Evt. 

Marie: Orientering på trivselsundersøgelsen ønskes 
fortsat efter drøftelsen i personalegruppen. 
 
Mette: Ønsker at give en feedback på samarbejdet 
med Team Danmark. SI, CC, Christian og Mette (og 
evt. lærer Bjørn Qvist) kvalificerer punktets indhold, 
inden det evt. tages op i SB. 
 
Marie: Hvordan ser økonomien ud i t-klasserne i 
forhold til andre klasser? CC: tildelingen er den 
samme, som til alle andre klasser. 
 
SI: Årets dimissionsfest kan ikke afholdes, som den 
plejer pga. sundhedsstyrelsens retningslinjer (hvis 
afstandskriterierne fastholdes) - gode idéer er 
meget velkomne. 
 

20.50 – 
21.00 

9. 
Godkendelse af referatet 
         

 

 
  
 
Rikke Sejer 
Formand for skolebestyrelsen 

Signe Nabe-Nielsen 
Skoleleder 

 
 

 

 

 

 


